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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az interpelláció címe: "Mikor kapnak a magas élőmunkaigényű mezőgazdasági ágazatok igazi 
megbecsülést?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Ha az avatatlan szempár madártávlatból rátekint Magyarország domborzatára, az első dolog, ami
eszébe jut, hogy ezt az országot a Jóisten is agrárországnak teremtette. Minden adottságunk megvan
hozzá,  hogy  Európa  éléskamrája  legyünk,  olyan  élelmiszerekkel,  amikről  tőlünk  nyugatra  csak
álmodni tudnak. Ezek az adottságok pedig biztosítani tudnák a vidék Magyarországán élők számára
a jólétet.

Ám aki az önámítás fátylát fellebbentve járja az országot, annak egyből világos, hogy valami óriási
baj van. Lehúzott redőnyök, lakatlan porták, gazos udvarok, eladó ingatlanok. Ezek tárulnak úton-
útfélen az ember szeme elé.

A tények azt mutatják, a munkaképes fiatalok, ha tehetik sok esetben elhagyják szülőhelyüket. Aki
mégis a magyar vidéket választja lakóhelyéül, akárcsak én, pontosan tudja, hogy mi áll sok fiatal
döntésének a hátterében. Nincsenek normális, elérhető távon belül lévő, jól fizető munkahelyek.
Elfogadható bért kínáló munkahelyek csak a nagyvárosok határaiban lévő ipari multiknál vannak,
ami sokszor többszáz kilométer ingázást jelent naponta.

Aki  úgy dönt,  hogy a  szülőfalujában vállal  munkát,  neki  jóval  szerényebb bérrel  kell  beérnie.
Érthető,  hogy  sokan  miért  nem ezt  választják.  A jó  levegővel,  a  családi  és  baráti  közösségek
melegségével ugyanis nem lehet fizetni a boltokban.

A vidék kiüresedése pedig elvezetett bennünket oda, hogy mára minden magas élőmunkaigényű
mezőgazdasági  ágazat  munkaerőhiánnyal  küzd.  Gondoljunk  csak  bele,  mennyire  skizofrén  és



 
elfogadhatatlan helyzet, hogy amíg egy ipari multi (pl. egy autógyár vagy egy összeszerelő üzem)
lényegében dúskál az állami támogatásokban, addig egy sor kézimunkát igénylő mezőgazdasági
vállalkozás képtelen munkaerőtámogatáshoz jutni, mivel az csak az iparnak jár.

A mezőgazdaság  számos  területén  a  gépesítés  nem járható  út,  mivel  élő  és  odafigyelő  emberi
jelenlétet igényel. A teljesség igénye nélkül néhány terület: a sertés-, a marha-, és a csirketenyésztés,
a kertészeti ágazatok, az erdészet és a méhészet. Ide mindenhova élő munkaerőre van szükség.

A nettó  széndioxid  kibocsájtást  generáló  autóipar  mellett  ezek  az  ágazatok  is  megérdemlik  a
munkaerőtámogatást,  segítve  ezzel  a  tisztességes  vidéki  bérezést,  és  a  magyar  vidék
elnéptelenedésének  megállítását.
 Jobbikosként, a magyar vidék képviselőjeként, be fogom nyújtani az ehhez szükséges konstruktív
javaslatomat,  annak  érdekében,  hogy  megteremtsük  a  vidék  megmaradásának  alapjait.  Ehhez
kérném a támogatásukat, a vidéki magyar emberek tisztességes megélhetésének érdekében.

Kérdezem  tehát  Tisztelt  Miniszter  Urat,  hogy  mikor  kapnak  a  magas  élőmunkaigényű
mezőgazdasági  ágazatok  igazi  megbecsülést?  Mikor  juthatnak  hozzá  ezek  az  ágazatok
ugyanazokhoz a bértámogatásokhoz, mint az autóipari multik?

 

Várom érdemi válaszát!
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